



## FISU RELEASE # 2 - MERS

12 June 2015

The current MERS outbreak represents the first occurrence outside the Middle East. Representatives from the World Health Organization are actively meeting with the Minister of Health of the Republic of Korea to make sure all the plans are in place to control the spread of MERS not only in South Korea but in other countries.

Also, plans are in place with the GUOC to monitor all persons coming to the Summer Universiade at entrance to the country and again at entrance to the Athletes' Village. All medical personnel involved in the Summer Universiade will be educated in all known facts about MERS.

We do not expect the MERS situation to affect the Summer Universiade. FISU is cooperating with all organizations in this regard and will take the greatest precautions possible as we always have. We will continue to make daily updates on the FISU website. Please see below the most current information in regard to MERS in Korea and specifically in Gwangju.

### **In Korea**

---

- 122 cases confirmed;
- 10 Deaths due to MERS virus;
- 3,439 People who may have come into contact with the MERS virus.

### **In Gwangju**

---

- No. of Confirmed Cases: NONE;
- No. of Suspected Patient : 1;
- No. of Gwangju residents who were notified to be quarantined due to contact with virus in another district: 15 People;
- Transfer from Other Districts (not Gwangju) to Chonnam National University Hospital (State designated hospital): 3 People (1 confirmed case);
- No. of Heat Sensors Installed: 5.  
2 at Gwangju Songjeong Station, 1 at Gwangju Station, 1 at Gwangju Airport, 1 at Gwangju Bus Terminal.

### **Measures taken by the OC**

---

- Promote the installation of triage screening at the Polyclinic;
- Promote the installation of heat sensors at the Athletes' Village, HQ hotel, etc. in order to prevent infection.

***FISU Medical Committee Chair,  
Lawrence D. RINK, M.D.***



## COMMUNIQUÉ No.2 DE LA FISU SUR LE MERS

Le 12 juin 2015

L'épidémie actuelle liée au MERS en République de Corée est une première à l'extérieur du Moyen Orient. Des représentants de l'OMS sont en contact régulier avec le Ministère de la santé de la République de Corée pour s'assurer que la propagation du MERS est sous contrôle et pas seulement en Corée mais aussi dans les autres pays.

En outre, des plans sont mis en place en collaboration avec le GUOC pour surveiller toute personne venant à entrer dans le pays et dans le village des athlètes dans le cadre de l'Universiade. Par ailleurs, tout le personnel médical impliqué dans l'Universiade recevra une formation en relation avec le MERS.

Nous ne nous attendons pas à ce que la situation autour du MERS affecte l'Universiade d'été. La FISU coopère avec toutes les organisations concernées et prendra le plus de précautions possible comme elle l'a toujours fait. Nous continuerons à vous informer le plus souvent possible au travers du site web de la FISU. Veuillez consulter la liste ci-dessous pour obtenir les infos les plus récentes liées au MERS en Corée et plus spécialement à Gwangju.

### En Corée

---

- 122 cas confirmés
- 10 morts dus au virus MERS
- 3439 personnes ayant eu un contact potentiel avec le MERS

### À Gwangju

---

- AUCUN cas confirmé
- 1 patient suspect
- 15 personnes en quarantaine pour suspicion de contact avec le virus dans un autre secteur
- 3 personnes (1 cas confirmé) transférées d'autres secteurs (pas Gwangju) vers le Chonnam National University Hospital (Hôpital désigné par l'État).
- 5 systèmes de détection de chaleur ont été installés  
2 à la Gare de Gwangju Songjeong, 1 à la gare de Gwangju, 1 à l'aéroport de Gwangju et 1 au terminal de bus de Gwangju.

### Mesures prise par le CO

---

- Promotion de l'installation de protocoles de dépistage à la polyclinique.
- Promotion de l'installation de systèmes de détection de chaleur au village des athlètes, au QG de la FISU, etc., pour prévenir l'infection.

**Président de la Commission médicale de la FISU,  
Dr. Lawrence D. RINK**